
Výzva poľnohospodárom

V Programe rozvoja vidieka je pre žiadateľov pripravených 267 miliónov eur do konca roka.
Ústretovými krokmi pomáha sektoru ministerstvo, aj Pôdohospodárska platobná agentúra (PPA).

predseda SPPK Andrej Gajdoš; foto: PPA

„Opatrenia, ktoré sme na PPA prijali, smerujú k čo najväčšej podpore žiadateľov a prijímateľov.
Okrem navýšenia personálnych kapacít neustále znižujeme byrokratickú záťaž žiadateľov. Vďaka
tomu sa nám podarilo po dlhých rokoch nečinnosti zefektívniť proces vyhodnocovania žiadostí,
proces kontroly verejných obstarávaní a zlepšiť komunikáciu so žiadateľmi,“ predstavil opatrenia
generálny riaditeľ PPA Marek Čepko.

Ďalším zjednodušujúcim opatrením je aj zníženie počtu kontrol na mieste zo 100 % na 5 %. Novinkou
pre žiadateľov je možnosť zálohových platieb až vo výške 50 % na začiatku realizácie pri
zdokladovaní bankovej záruky. A doplnené boli aj finančné prostriedky do 5 výziev v celkovej
hodnote 94 miliónov eur. O navýšení v rámci Výzvy 65/PRV/2022 budú poľnohospodári informovaní
v najbližších dňoch.

„Tak, ako tu spoločne stojíme, máme spoločný cieľ – lepšie podmienky pre slovenských
poľnohospodárov, potravinárov, lesníkov i vidiek ako taký,“ uviedol minister pôdohospodárstva
a rozvoja vidieka SR Richard Takáč.

Výzvu ministerstva a Pôdohospodárskej platobnej agentúry podporila aj Slovenská poľnohospodárska
a potravinárska komora. Jej predseda Andrej Gajdoš hovoril na tlačovej besede aj o súčinnosti pri
riešení problémov v spolupráci s regionálnymi poľnohospodárskymi a potravinárskymi komorami.
Zároveň však poukázal aj na dôležitý fakt prílišnej byrokracie, ktorá v minulosti značne odrádzala
žiadateľov od čerpania eurofondov.



„Treba sa ale pozrieť na to aj z druhej strany. Možno niektorí poľnohospodári už žiadosť ani
nepodajú, pretože čas na schvaľovanie je taký dlhý, že si techniku zaobstarajú skôr a jednoduchšie aj
bez dotácie. Samozrejme že budeme apelovať na našich členov, aby si splnili všetky patričné
povinnosti, ale na druhej strane apelujeme aj na štát, aby sa do budúcnosti zjednodušili výzvy. Sú tak
komplikované, že nemôžeme očakávať, že poľnohospodár neurobí chyby alebo žiadosť pošle
neskoro,“ naznačil podstatu problému Andrej Gajdoš.

Podľa ministerstva sa za prvých osem mesiacov tohto roka podarilo vyčerpať približne 70 miliónov
eur. V rokoch 2021-2023 to bolo za 12 mesiacov v priemere necelých 50 miliónov eur.


